

STATEMENT BY MR. SPEAKER

MR. SPEAKER: May I refer honourable Members to the practice which has been followed by the House invariably in the recent past with regard to the introduction and first reading of private Members' public bills. On today's *Order Paper* there are listed some 285 bills standing in the names of the various honourable Members. It was, of course, not practical or possible for the Chair to review the provisions of each of these bills. Might I therefore suggest to the House that we adopt the procedure which was agreed upon in the past several sessions, namely, that we proceed to the introduction and first reading of these bills today so that each may be scrutinized between now and its calling for second reading, in order to allow the Chair to consider whether or not there are defects in the bills with respect to the practices and usages of the House.

I suggest, by unanimous consent, that all the private Members' public bills listed for introduction on today's *Order Paper* be deemed to have been introduced, given first reading, ordered to be printed and to stand for second reading at the next sitting of the House, subject, as always, to a subsequent examination as to the procedural regularity of each bill.

Accordingly, by unanimous consent, the following bills were deemed to have been introduced, read the first time and ordered to be printed and ordered for a second reading at the next sitting of the House:

Bill C-201, An Act to encourage investment in business by employees.—*Mr. Munro* (Esquimalt—Saanich).

Bill C-202, An Act to amend the Statistics Act.—*Mr. Wenman*.

Bill C-203, An Act respecting foreign economic boycotts.—*Mr. Kaplan*.

Bill C-204, An Act to amend the British North America Act, 1867 (language rights).—*Mr. Allmand*.

Bill C-205, An Act respecting the protection of borrowers and depositors.—*Mr. Caccia*.

Bill C-206, An Act to amend the Criminal Code (abortion).—*Mr. Herbert*.

Bill C-207, An Act respecting the International Maritime Boundary between Canada and the State of Alaska.—*Mr. Fulton*.

Bill C-208, An Act to amend the Hazardous Products Act (aluminum wiring).—*Mr. Peters*.

Bill C-209, An Act to amend the Divorce Act (alimony and maintenance orders).—*Mr. Greenaway*.

Bill C-210, An Act respecting Canada Prayer Day.—*Mr. Richardson* (Beaches).

Bill C-211, An Act to amend the Hazardous Products Act.—*Mr. Robinson* (Burnaby).

Bill C-212, An Act respecting Petro-Canada.—*Mr. Stollery*.

DÉCLARATION DE M. L'ORATEUR

M. L'ORATEUR: Puis-je me reporter à une procédure suivie ces dernières années en ce qui a trait à la présentation et à la première lecture des bills publics. Le *Feuilleton* d'aujourd'hui renferme quelque deux cent quatre-vingt-cinq bills émanant des honorables députés. Il serait difficile pour la présidence de passer en revue en ce moment les dispositions de chacun de ces bills. En conséquence, la Chambre voudra peut-être adopter la façon de procéder qu'elle a suivie au cours de sessions récentes, c'est-à-dire, présenter ces bills et leur faire subir la première lecture, de sorte que chacun d'eux puisse être examiné minutieusement d'ici au moment désigné pour la deuxième lecture, afin de permettre à la présidence de déceler toute erreur allant à l'encontre des coutumes de la Chambre.

Je suggère donc que, de l'assentiment unanime, tous les bills publics paraissant aujourd'hui au *Feuilleton* pour fins de présentation au nom de députés soient réputés avoir été présentés et lus une première fois et avoir fait l'objet d'un ordre tendant à leur impression et à leur deuxième lecture à la prochaine séance de la Chambre, sous réserve, naturellement, d'un examen ultérieur quant à la régularité de chacun.

Du consentement unanime, les bills ci-après sont réputés avoir été présentés, lus une première fois et avoir fait l'objet d'un ordre tendant à leur impression et à leur deuxième lecture à la prochaine séance de la Chambre.

Bill C-201, Loi visant à encourager l'investissement dans des entreprises par leurs employés.—*M. Munro* (Esquimalt—Saanich).

Bill C-202, Loi modifiant la Loi sur la statistique.—*M. Wenman*.

Bill C-203, Loi concernant les boycottages économiques étrangers.—*M. Kaplan*.

Bill C-204, Loi modifiant l'Acte de l'Amérique du Nord britannique, 1867 (droits linguistiques).—*M. Allmand*.

Bill C-205, Loi concernant la protection des emprunteurs et déposants.—*M. Caccia*.

Bill C-206, Loi modifiant le Code criminel (avortement).—*M. Herbert*.

Bill C-207, Loi concernant la frontière maritime internationale entre le Canada et l'État de l'Alaska.—*M. Fulton*.

Bill C-208, Loi modifiant la Loi sur les produits dangereux (fils d'aluminium).—*M. Peters*.

Bill C-209, Loi modifiant la Loi sur le divorce (ordonnances de pension alimentaire).—*M. Greenaway*.

Bill C-210, Loi concernant le jour de la prière du Canada.—*M. Richardson* (Beaches).

Bill C-211, Loi modifiant la Loi sur les produits dangereux.—*M. Robinson* (Burnaby).

Bill C-212, Loi concernant Petro-Canada.—*M. Stollery*.